
Scénář Ivo Sadílek - reportáž
Pan Ivo Sadílek, který se narodil 25.1.1940, díky svému poklidnému dětství v Lipníku nad Bečvou, 
válku skoro nevnímal. Dnes je mu 84 let a žije v Přerově. 

,,Lipník nad Bečvou v podstatě o válce nic nevěděl ´´

Z války si toho mnoho nepamatuje, ale v paměti mu utkvěly tyto vzpomínkyy

,,To jsme se chodili dívat na most přes řeku Bečvu, který vyhodili Němci po odchodu´´

„Protože to bylo za války a nesmělo se převážet maso a takhle můj tatnek byl takovej, byl vynikající 
člověk, co se staral o rodinu. Někde zajel na vesnici k znamým,oni mu tam dali půlku nebo čtvrt 
prasete , sedl do vlaku a najedenkrát kontrola německá policie - otevřela kufr a čí to je a nikoho to 
nebylo, oni to zabavili a měli jsme po zabijačce.“

Po válce ale vnímal změny ve společnosti. A také to, že lidé museli držet víc při sobě a pomáhat si.

Pan Ivo Sadílek vystudoval Gymnázium a poté i Vysokou školu geodetickou v Praze a až do nástupu
na vojnu, kterou si odsloužil v Rokycanech,vůbec necestoval.

„Do mých dvacet let jsme ani netušili že se jezdí za hranice´´

Poté pracoval dlouhá léta v armádě, a to tedy až do roku 1969, kdy při tehdejších kádrových 
čistkách v armádě, dostal výpověď, protože označil vpád sovětských vojsk za okupaci.

„Když nás tam pak kádrovali, tak já jsem říkal že to byla okupace, t co byli blízcí, k novému režimu mě
vyhodili z armády´´

,,Tím kádrováním - odchod z armády bez pocty´´

Kvůli tomuto vyhazovu z armády, přišla o místo i jeho manželka. Manželé Sadílkovi se poté 
přestěhovali do Přerova a našli si novou práci v oboru, který měli vystudovaný a dokonce jeho děti,
mohly jít studovat obor, který si přály. 

„,Musím říct, že nějak si semnou ten život zahrál pěkně, takže nemám žádný takový vzpomínky“

I přesto co prožil je stále veselým člověkem a tak by chtěl mladé generaci vzkázaty

„Buďte sami sebou, nenechte se nikým vytočit, buďte v pohodě.“




